
PROTOKÓŁ Nr 1/2020 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 

08.01.2020 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy w Kołaczkowie. W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Wiesław Urbaniak        - Przewodniczący 

2. Małgorzata Jakubowska     - Członek 

3. Krystian Konieczny      - Członek 

   

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Wiesław Urbaniak. Powitał zebranych – lista 

obecności w załączeniu, oraz przedstawił porządek posiedzenia w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie. 

2. Rozpatrzenie petycji przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej w Grabowie 

Królewskim. 

3. Rozpatrzenie wniosku w sprawie niepopierania inicjatywy zamiaru zamknięcia Szkoły 

Podstawowej w Grabowie Królewskim. 

4. Wnioski i spostrzeżenia. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Wiesław Urbaniak odczytał treść petycji przeciwko likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Grabowie Królewskim złożonej przez rodziców uczniów ze Szkoły 

Podstawowej w Grabowie Królewskim. Treść petycji w załączeniu do protokołu. 

Radca prawny Paweł Myśliński poinformował, że zgodnie z ustawą o petycjach przedstawione 

pismo nie spełnia wymogów, o których mowa w ustawie. W takim przypadku wzywa się 

podmiot właściwy do uzupełnienia adresu do korespondencji oraz określenia osoby 

reprezentującej podmioty wnoszące petycję w terminie 14 dni od dnia otrzymania niniejszego 

wezwania. 

Komisja na podstawie przepisów ustawy o petycjach stwierdziła, że należy wezwać 

do uzupełnienia adresu do korespondencji oraz określenia osoby reprezentującej podmioty 

wnoszące petycję w terminie 14 dni od dnia otrzymania niniejszego wezwania. Zgodnie z art. 

7 ust. 1 ustawy o petycjach brak podania powyższych informacji spowoduje, że petycja 

pozostanie bez rozpatrzenia. 

Radna Małgorzata Jakubowska poinformowała o spotkaniu zorganizowanym w dniu 

6.01.2020 r. w SP w Grabowie Król. w sprawie nie likwidowania szkoły. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że były podjęte próby rozmów z rodzicami dzieci 

niepełnosprawnych dowożonych do szkoły specjalnej we Wrześni, aby rozważyli propozycję 

przeniesienia dzieci do Grabowa Król.  Rodzice nie wyrazili zgody na takie zmiany, 

uzasadniając tym, iż dzieci bardzo zżyły się ze sobą oraz mają zapewnione bardzo dobre 

warunkami do nauki. Statystyki pokazują spadek liczby mieszkańców, w obwodzie Krzywa 

Góra i Grabowo Królewskie według danych z ewidencji ludności wykazanych jest 106 dzieci, 



a szkoły uczęszcza 69. Wzrost zameldowań zanotowano tylko w miejscowościach Kołaczkowo 

i Borzykowo.  

Milena Świątek kierownik referatu oświaty potwierdziła, że dane o liczbie dzieci się zmieniają. 

Z ewidencji ludności wynika, że do klasy „0” będzie uczęszczało 57 uczniów, a ostatecznie 

może uczęszczać około 50, ponieważ rodzice mogą zapisać swoje dziecko do innej szkoły. 

Przewodniczący Wiesław Urbaniak stwierdził, że mieszkańcy czują się zżyci ze szkołą, mają 

wkład własny w jej budowę. Stara część szkoły ma ponad sto lat i wykształciło się w niej wiele 

pokoleń.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że szkoła nadal będzie służyła mieszkańcom. Jest 

propozycja utworzenia  w niej przedszkola gminnego, w którym dzieci będą miały lepsze 

warunki nauki. Mieszkańców ubywa i przeniesienie uczniów z Grabowa Król. do innych szkół 

spowoduje, że klasy będą kilkunastoosobowe. Zaplanowane wykonanie termomodernizacji 

w SP w Bieganowie stworzy bardzo dobre warunki do nauki. Z kolei najbardziej liczną szkołą 

jest SP w Sokolnikach, stąd propozycja rozbudowy szkoły.  

Przewodniczący Wiesław Urbaniak zapytał co w sytuacji kiedy rodzice wyrażą chęć zapisania 

dzieci do ZSP w Kołaczkowie.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że konieczne byłoby utworzenie podwójnych oddziałów. 

Milena Świątek kierownik referatu oświaty powiedziała, że przedstawione rozwiązanie jest 

dobre. Przyjęcie przedstawionego projektu uchwały nie znaczy, że dzieci z Grabowa Król. 

są już przypisane  do SP w Bieganowie, a dzieci z Krzywej Góry do ZSP w Kołaczkowie. 

Dopiero później Rada Gminy podejmie uchwałę o obwodach szkolnych i zadecyduje do jakiej 

szkoły będą uczęszczały dzieci z obwodu Krzywa Góra, Grabowo Królewskie.  

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że w SP w Grabowie Królewskim jest zatrudnionych 17 

nauczycieli, w tym znaczna część na umowę na czas określony do dnia 31.08.2020 r. Kilku  

nauczycieli wyraziło chęć przejścia na emeryturę. Według wstępnych arkuszy organizacyjnych 

nauczyciele otrzymaliby propozycję pracy bez zwalniania tj. 5 etatów pełnych, 4 niepełne, a 

pozostali to nauczyciele zatrudnieni do końca sierpnia. 

Milena Świątek kierownik referatu oświaty przedstawiła koszty utrzymania jednego ucznia 

w 2019 r. bez klasy „0” w poszczególnych placówkach oświatowych, które przedstawiają się 

następująco: SP w Bieganowie – 13.607,00; SP w Grabowie Król. – 24.859,00;Sp 

w Sokolnikach – 11.655,00; ZSP w Kołaczkowie – 13.156,00. 

 

Ad.3 

Radca prawny Paweł Myśliński na postawie treści pisma stwierdził, że przedstawione pismo 

jest petycją, a nie wnioskiem. Treść petycji w załączeniu do protokołu. 

Radna Małgorzata Jakubowska powiedziała, że sołtys i rada sołecka Grabowa Królewskiego 

nie zgadzają się na przekazanie starej części szkoły na potrzeby społeczeństwa Grabowa 

Królewskiego. Nie wyrażają zgody, aby taki zamiar był uzasadnieniem do uchwały o zamiarze 

likwidacji SP w Grabowie Król.   



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że Rada Gminy wyrazi taki zamiar przeznaczenia budynku 

starej szkoły, a mieszkańcy nie muszą tej propozycji przyjąć.  

Komisja postanowiła rozpatrzyć wniosek w późniejszym terminie. Zgodnie z ustawą 

o petycjach nie później niż w terminie 3 miesięcy od dnia jej złożenia. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała czy przedszkole w Grabowie Król. może być 

utworzone od września 2020 r. 

Milena Swiątek kierownik referatu oświaty odpowiedziała, że przedszkole może powstać 

od września 2021 r., ponieważ należy podjąć proces likwidacji od początku i dopiero utworzyć 

przedszkole. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że w tym czasie obiekt szkoły w Grabowie Królewskim 

będzie dostosowywany do potrzeb przedszkola. Posiada bardzo ładny teren wokół szkoły 

i nowy plac zabaw. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 13.00. 

 

Protokołowała  

Monika Nowak …………........... 

Popisy Komisji: 

Wiesław Urbaniak …………………….. 

Krystian Konieczny ……………………... 

Małgorzata Jakubowska ……………………… 

 


